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Protokół nr XVIII/2020 

z sesji Rady Gminy Warlubie odbytej w dniu 30 lipca 2020 r. 

Sesja Rady Gminy Warlubie w dniu 30 lipca 2020 r. rozpoczęła się 

w obecności 10 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 radnych, zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2020 r. poz. 713), stanowi quorum, pozwalające 

na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 1000 w sali OSP w Warlubiu ul. Bąkowska 

12. Lista obecności radnych i zaproszonych gości stanowi załącznik  nr 1 

do protokołu. Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy 

Pani Maria Jankowska. Protokolantem obrad był podinspektor ds. 

obsługi Rady Gminy Sławomir Kania. 

Pani Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz radnych. 

Następnie poinformowała, że obrady Rady Gminy są rejestrowane za 

pomocą urządzeń nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna 

dotycząca przetwarzania danych osobowych osób uczestniczących 

w obradach Rady Gminy w Warlubiu została umieszczona do 

zapoznania się z jej treścią na drzwiach sali OSP, na tablicy 

informacyjnej obok Biura Obsługi Rady, na stronie internetowej BIP oraz 

na stronie internetowej gminy. W związku z epidemią koronawirusa 

w trosce o wzajemne bezpieczeństwo uczestników obrad oraz 

obowiązujące obostrzenia sesja odbyła się w sali OSP w Warlubiu. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad i poddała go 

pod głosowanie. W wyniku głosowania został on przyjęty jednogłośnie 

w obecności 10 radnych, wobec ustawowego składu 15 radnych. 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej. 

5. Debata nad raportem o stanie Gminy Warlubie za rok 2019 oraz 

podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy 

Warlubie. 

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia 
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sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Warlubie za 2019 r. 

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Warlubie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok. 

8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

1) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Warlubie na 2020 rok, 

2) wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Warlubie na lata  2020-2030, 

3) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Świeckiemu na zadanie 

związane z organizacją powiatowego publicznego transportu 

autobusowego, 

4) zaciągnięcia kredytu długoterminowego, 

5) przystąpienia Gminy Warlubie do Projektu, planowanego do 

realizacji w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego 2014-2020, Działania 3.1 

Wspieranie wytwarzania i dystrybucji energii pochodzącej ze źródeł 

odnawialnych, Schemat: Mikroinstalacje, Schemat 1: Budynki 

mieszkalne i publiczne (z wyłączeniem infrastruktury opieki 

zdrowotnej), RPKP.03.01.00-IZ.00-04-383/20, 

6) zaliczenia drogi do kategorii drogi gminnej oraz ustalenia jej 

przebiegu, 

7) przyjęcia zadań z zakresu administracji rządowej, dotyczących 

obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy wojennych na terenie 

gminy Warlubie, 

8) rozpatrzenia petycji Stop zagrożeniu zdrowia i życia, 

9) rozpatrzenia petycji odnośnie wprowadzenia lokalnej „tarczy 

antykryzysowej”.   

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Wolne wnioski i informacje.  

11. Zamknięcie obrad. 

Ad.1 i Ad.2 

Jak wyżej. 

Ad.3 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że z treścią protokołu 

z poprzedniej sesji Rady Gminy można było zapoznać się wcześniej 

w biurze Obsługi Rady Gminy, a także w dniu obrad bieżącej sesji. Radni 
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nie wnieśli żadnych uwag i zmian do protokołu z poprzedniej sesji Nr 

XVII/2020  z dnia 18 czerwca 2020 r., wobec czego uważa się go za 

przyjęty jednogłośnie w obecności 10 radnych, wobec ustawowego 

składu 15 radnych. 

Ad.4 

Wójt przedstawił informację z działalności międzysesyjnej. 

Pan Wójt Gminy – okres międzysesyjny, to okres pracy administracyjnej. 

Także okres pracy zadań wykonawczych realizowanych siłami Zakładu 

Usług Komunalnych, ale i też siłami wykonawczymi w zakresie zadań 

inwestycyjnych. 

1) Trwają cały czas regulacje i porządki administracyjne, związane 

z mieniem PKP. Podjęliśmy wcześniej działania w celu wypowiedzenia 

umowy. W ostatnim czasie złożono nam różnego rodzaju propozycje. 

My jednak trwamy na stanowisku rozwiązania umów. Po stronie PKP 

istnieje takie stanowisko, że na przełomie września i października chcą 

samorządowi przekazać informację ostateczną o możliwości lub braku 

możliwości przejęcia mienia.  

2) Prowadzone są również cały czas uzgodnienia z PKP w dziedzinie 

spraw związanych z inwestycjami, które dotyczą budowy kolei 

szybkiej. Wcześniej braliśmy udział w spotkaniu i uzgodnieniach 

w celu wyegzekwowania rzeczy, które w naszej ocenie są niezbędne 

w chwili, kiedy z racji uruchomienia szybkiej kolei, zostanie 

zlikwidowany przejazd na ul. Zawadzkiej i przejazd na ul. Bąkowskiej, 

a na ul. Kościerzyńskiej zostanie wybudowany wiadukt. Te 

uzgodnienia zostały wzięte pod uwagę. Będzie wykonany odcinek 

drogi asfaltowej po drugiej stronie torów od bramy wjazdowej na 

autostradzie, czyli Warlubie Wybudowanie, aż do wyjazdu do drogi 

214 na wysokości wjazdu do Płochocina wraz z komunikacją pieszo-

rowerową. Taka sama komunikacja zostanie wykonana od 

miejscowości Bąkowo, gdzie będzie zlikwidowany przejazd, czyli 

równoległa droga za torami z odpowiednią nośnością wiaduktu 

kolejowego, który przekazaliśmy we władanie PKP, ze zjazdem przy 

ul. Domy Kolejowe. Zostanie również wykonany tunel pieszy przy 

dworcu PKP aż do końca poza torowisko wraz z całą infrastrukturą.  

3) Jest prowadzony ranking działalności systemu organizacji Państwa 

poprzez budowę Centralnego Portu Komunikacyjnego. Związana jest 

z tym budowa szybkiej kolei. Zadanie to ma być zrealizowane do 2027 
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r. Planowana jest m.in. budowa szybkiej kolei przez Warlubie 

niezależnie od istniejącej linii kolejowej. Ma to być odcinek, który 

będzie biegł od Grudziądza przez Warlubie i dalej przez Włocławek, 

Płock do Warszawy i dalej do Centralnego Portu Komunikacyjnego. 

4) Po okresie zimowym Zakład Budowy Dróg i Mostów ze Starogardu 

Gdańskiego wykonał nawierzchnię drogi asfaltowej w Wielkim 

Komórsku przy ul. Zawadzka Góra. Siłami ZUK utwardziliśmy wjazdy 

i pobocza. Przyjęty przez Radę Gminy plan asfaltowania dróg nabiera 

zatem tempa. 

5) ZUK naprawiał zasuwy, dokonał przeglądu osadów w oczyszczalni, 

wszystkie elementy pracy dokonują się prawidłowo. 

6) ZUK naprawia również jedną z głównych pomp poboru wody bez 

przerwy w jej dostarczaniu w miejscowości Bąkowo.  

7) Zleciliśmy wykonanie modernizacji kotłowni w Lipinkach. Ma być 

dokonany demontaż dwóch pieców, wykonany montaż 

modernizowanego nowego pieca systemowego do ogrzewania. 

Termin wykonania do 15 września.  

8) Pomalowano klatkę schodową w budynku komunalnym 

w miejscowości Bzowo. 

9) Przygotowana została koncepcja przedszkola. Czekamy po wycenie 

na wybór najkorzystniejszej oferty. Wg tej koncepcji nastąpi 

podpisanie umowy.  

10) Taki sam cykl pracy będzie dotyczył wybudowania budynku socjalnego 

w miejscowości Płochocin.  

11) Zostało zlecone do 25 sierpnia wykonanie nowego mechanizmu 

instalacji nawiewowych w szkole w Warlubiu. 

12) Złożyliśmy wniosek jako reprezentant mieszkańców i jednocześnie 

beneficjent do udziału w projekcie budowy indywidualnych ogniw 

fotowoltaicznych. Czas realizacji to przyszły rok. 

13) Została podpisana umową na budowę drogi w technologii asfaltu 

w miejscowości Kurzejewo. Pierwszy etap prac już został rozpoczęty 

i jest realizowany. 

14) Otrzymaliśmy z rąk Pana Premiera bon finansowy, który ma być 

wsparciem z budżetu Państwa dla samorządu na inwestycje lokalne. 

Takie zadania będziemy realizować w porozumieniu z Wojewodą 

i takie dokumenty zostaną wytworzone. Jesteśmy merytorycznie do 

tego przygotowani. Odpowiednie dokumenty do 10 sierpnia z gminy 



 

5 
 

Warlubie wpłyną do Wojewody. Wojewoda do 17 sierpnia przekazuje 

je do ministerstwa. Dokumenty powinny być rozpatrzone do 31 

sierpnia. Będą one rozpatrywane wg kwalifikacji zadań związanych ze 

środkami rządowymi. Powinno się to zakończyć do połowy września 

bieżącego roku. 

15) Jesteśmy w trakcie realizacji spisu rolnego. Wyznaczyliśmy grupę 

pracowników i zebraliśmy oferty na rachmistrzów spisowych na terenie 

gminy i przekazaliśmy do właściwej służby terytorialnej. Wszystkie 

dane i informacje można uzyskać w Urzędzie Gminy u Pana 

Radosława Liczkowskiego. Poddanie się spisowi jest obowiązkiem 

prawnym każdego rolnika. Wszystkie formy będą realizowane w formie 

elektronicznej, ale oprócz tego rachmistrz dotrze także do wszystkich 

prowadzących gospodarstwa rolne. 

16) Zrealizowaliśmy pierwotnie zadanie w zakresie zdalnej szkoły. 

Zakupiliśmy laptopy i komputery. Obecnie jesteśmy w trakcie 

wybierania najkorzystniejszej oferty w ramach programu „Zdalna 

szkoła+”. Mamy do wykorzystania 75 000,00 zł. Program dotyczy 

dzieci z rodzin wielodzietnych, czyli 3+. Mamy to przeliczenie 

zrealizowane przez system prac pomocy społecznej z wyliczeniem 

ilości tych dzieci. Proporcjonalnie do tej ilości i z wyliczeniem do w/w 

kwoty takie laptopy zostaną zakupione. 

17) Przeprowadzono kontrolę i weryfikację dokumentów w formie 

elektronicznej prawidłowo przeprowadzonego postępowania 

przetargowego i wykonawstwa oraz rozliczenia merytorycznego 

budowy sieci kanalizacji sanitarnej w Płochocinie. Dostaliśmy protokół 

potwierdzający, że wszystkie dokumenty są wykonane prawidłowo. 

Została wykonana wizualizacja w terenie. Po tej kontroli spodziewamy 

się informacji o uruchomieniu płatności i zwrocie udziału finansowego. 

18) Mając na uwadze bezpieczeństwo dzieci i rodziców oraz wszystko, co 

jest z tym związane w związku z koronawirusem, przygotowaliśmy 

ofertę wakacyjną dla dzieci w grupach z zachowaniem 

bezpieczeństwa odległościowego. Zajęcia trwały przez okres 2 tygodni 

na bazie trzech świetlic w zakresie dofinasowania dla instytucji kultury. 

Zajęcia prowadzili specjaliści, a koordynatorem projektu była Pani 

Maria Jankowska, która jest pracownikiem instytucji kultury. Zajęcia 

były bardzo zróżnicowane. Dzieci wykonywały m.in. magnesy, 

mydełka żelowe, prace malarskie, uczyły się haftu kociewskiego 
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i malowania na kamieniach. Odbył się też rajd rowerowy. 

19) Zarząd klubu piłkarskiego Start Warlubie  zorganizował obóz sportowy 

grup młodzieżowych dla 45 dzieci przy nadzorze merytorycznym 

trenerów w gminie Śliwice, miejscowość Okoniny Jeziorne. Obóz jest 

w trakcie realizacji. Miałem przyjemność tam być i warunki są bardzo 

dobre. Przy okazji dziękuję sponsorom, firmom miejscowym, które 

udzieliły nam znacznego wsparcia. 

20) Otrzymaliśmy informację od Wojewody, że jeśli pojawi się susza 

i będzie potrzeba składania przez rolników wniosków, to będzie to 

możliwe tylko i wyłącznie przez domenę elektroniczną. Wojewoda nie 

będzie już powoływał komisji. Aplikacje są na stronach internetowych. 

Inne zdarzenia poza suszą, jeżeli będą miały miejsce, to będą się 

odbywały w ramach komisji, powoływanych prze Wojewodę. 

21) Jestem po rozmowie z Zarządem Dróg Powiatowych i jeżeli chodzi o 

inwestycję powiatową Płochocin – Rybno, to realizacja projektowa 

miała być w tym roku, ale ze względu na przesunięcie trybów 

wykonawczych między marcem a majem, to projekt został przesunięty. 

Projekt i wykonawstwo całego odcinka zostało przesunięte na 2022 r. 

od skrzyżowania z drogą nr 214 do ostatniego etapu wraz 

z chodnikami i wszystkimi elementami. Projekt będzie dostępny na 

domenie internetowej. Będziemy się kontaktować z Panią Sołtys. 

Będziemy chcieli wziąć czynny udział w tworzeniu tego wszystkiego, 

aby dla mieszkańców w zakresie bezpieczeństwa, przejść dla 

pieszych, progów zwalniających wypracować jak najlepsze 

rozwiązania. 

22) W sprawach związanych z drogami wojewódzkimi wysłaliśmy dwa 

pisma po uzgodnieniu w terenie z Panem inżynierem. W sprawie 

przejścia dla pieszych przy ul. Kościerzyńskiej. W dniu dzisiejszym 

będę rozmawiał  z Panem Dyrektorem o spotkaniu, aby wyodrębnić 

czas pracy ze strony Dróg Wojewódzkich, czyli kwestię malowania 

pasów przejścia dla pieszych. Natomiast ciągi piesze jesteśmy 

w stanie wykonać sami. Zarząd Dróg Wojewódzkich przyjął tą sprawę 

do wykonania. Poinformowaliśmy również o wykonaniu utwardzenia 

polbrukiem w ramach prac własnych odcinków wzdłuż drogi 

wojewódzkiej w Rulewie. 

23) Tym samym przechodzimy z pracami brukarskimi do Krusz, następnie 

do Warlubia na parking przy Ośrodku Szkolno-Wychowawczym, a na 
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koniec na parking przy OSP. 

24) Zakończono budowę drogi przy dojeździe do hali widowiskowo-

sportowej. Mieliśmy tam uwagi co do jakości nawierzchni. Po ich 

przekazaniu wykonano stosowne odtworzenia tej nawierzchni. 

25) Potwierdziliśmy odbycie się uroczystości w dniu 12 września nadania 

sztandaru dla OSP Krusze. Mamy pozytywną rekomendacje sanepidu 

i zdolności organizacyjne są przygotowane.   

26) Na hali widowiskowo-sportowej prowadzone są roboty związane 

z zamontowaniem witryny szklano-aluminiowej. Ku końcowy mają się 

prace tynkarskie. Co dwa tygodnie odbywają się spotkania w ramach 

rady budowy. Dokonaliśmy wyboru urządzeń niezbędnych i wszelkich, 

zgodnie z katalogiem projektowym, na wyposażenie hali. Dokonaliśmy 

przedwstępnej wyceny, gdzie mieścimy się w zdolnościach 

gospodarczych z nadwyżką. W związku z powyższym w przyszłym 

tygodniu przygotujemy dokumenty do ogłoszenia przetargu, by 

wszystko odbyło się zgodnie z planem i aby zamknąć inwestycję 

z dniem 31 października 2020 r. 

27) W przyszłym tygodniu kończymy prace związane z modernizacją 

obiektu komunalnego w ramach rewitalizacji obszaru Wielki Komorsk. 

Wykonywane są tam prace końcowe i estetyczne m.in. sufity 

podwieszane, nowe drzwi, instalacja elektryczna, tynki mozaikowe, 

prace malarskie. Zostały też zakupione elementy wyposażenia 

technicznego kuchni i zostanie ona zgłoszona do odbioru 

technicznego przez nadzór budowlany. 

28) W przyszłym tygodniu wchodzi też firma do realizacji inwestycji 

w obszarze Rybno.  

29) Przygotowujemy na sesję wrześniową dokumenty do przekazania 

obszarów pod cmentarze w Warlubiu i w Płochocinie.  

30) Zleciliśmy wyceny obszarów dla ponownego podziału działek z dwóch 

na cztery w Wielkim Komorsku.  

31) Dokonano wycen. Droga w Bzowie została wyceniona wg kosztorysu 

inwestorskiego na ok. 800 000,00 zł. W Błądziewnie na 3 500 000,00 

zł. 

32) Zamówiono urządzenia na plac zabaw w Wielkim Komorsku. Powinny 

one być zamontowane do połowy sierpnia. 

33) Odbyły się comiesięczne spotkania z Sołtysami. 

34) Od wczesnej jesieni uruchomimy działalność dla seniorów 
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Uniwersytetu Trzeciego Wieku. Odpowiednie informacje ukażą się 

w formie papierowej i internetowej.  

35) Jestem po spotkaniu i będę też Państwa zapraszał do współpracy 

w opracowaniu nowej Strategii Rozwoju Gminy do 2027 r. 

W poniedziałek wpłyną materiały informacyjne jakie musimy 

przygotować z urzędu. Koszt wykonania 15 500, zł netto. Materiały po 

wszystkich procedurach mają zostać przygotowane do 30 listopada. 

Ad.5 

Debata nad raportem o stanie Gminy Warlubie za rok 2019 oraz podjęcie 

uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Warlubie. 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że zgodnie ze 

znowelizowaną ustawą o samorządzie gminy Wójt Gminy jest 

zobowiązany do sporządzenia i przedłożenia raportu o stanie Gminy do 

dnia 31 maja. W związku z koronawirusem termin ten został przesunięty 

do  31 lipca. Raport jest podsumowaniem działalności Gminy 

z poprzedniego roku i obejmuje w szczególności realizację uchwał Rady 

oraz realizację programów i strategii. W debacie nad stanem Gminy 

mogą brać udział, na zasadach określonych w ustawie, mieszkańcy 

Gminy. Informacje o możliwości udziału mieszkańców w debacie zostały 

umieszczone na stronie internetowej BIP Warlubie. Zgłoszenia można 

było składać do dnia poprzedzającego sesję. Do  dzisiejszego 

posiedzenia żadne zgłoszenie od mieszkańców nie wpłynęło. Dodała, że 

projekt tej uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniach 

Komisji. Poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii 

w tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz 

Michalak, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold 

Żuchowski oraz Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur 

przedstawiając opinię poinformowali, że radni nie złożyli wniosków i nie 

zgłosili uwag do projektu uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta 

Gminy Warlubie i zaopiniowali go pozytywnie. Raport o stanie gminy 

Warlubie za 2019 rok stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Pan Wójt Gminy – raport to nic innego jak enumeratywne wskazanie 

działań, do którego zobligowany jest Wójt Gminy jako podmiot 

wykonawczy, ale nie jest to zasługa tylko i wyłącznie Wójta. Nie ma 

sposobności, aby wykonać samemu określone zadania, gdzie w sposób 
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jasny, przejrzysty i zrozumiały będą przedstawiane informacje poparte 

dokumentami. Dokumenty takie są popierane stanowiskami jednostek 

kontrolnych lub kontrolujących i będą wprowadzały przekonanie 

wewnętrzne o podejmowaniu prawidłowych decyzji w ramach realizacji 

budżetu. Jest to wytwór nas wszystkich. Ja tylko mam ten przywilej, że 

mogę to wykonywać i przedstawiać Państwu z najwyższym poziomem 

odpowiedzialności za zdolności gospodarcze, zdolności majątkowe 

i techniczne do wykonania propozycji przedstawionych możliwości 

realizacyjnych. Państwo natomiast w duchu przekonania, ale i też 

zaufania oraz brania pod uwagę własnej niemałej  odpowiedzialności, 

decydujecie o tym i z pewną dozą niepewności patrzycie, czy to się uda 

zrealizować. Zawodowo musimy ponosić za to wzajemną 

odpowiedzialność. Za tą odpowiedzialność chciałbym podziękować. Cóż 

byłoby możliwe do zrealizowania w działalności Gminy, gdyby wahania 

w nastrojach dawały np. wstrzymywanie się od głosowania? Nie byłoby 

budżetu Gminy. Nie byłoby jego realizacji. Nie byłoby możliwości 

pozyskiwania dofinansowania. Nie byłoby możliwości brania udziału 

w kategoryzacjach rankingowych Gminy Warlubie. W 2018 r. z 

komitetem wyborczym wchodziliśmy w zakres prac i przedstawiliśmy 

społeczeństwu zdolność gospodarczą  z poprzedniej kadencji i pozycję 

Gminy Warlubie z pierwszych 20% najlepiej gospodarujących środkami 

finansowymi Gmin. Najnowszy raport czasopisma samorządu 

terytorialnego „Wspólnota” pokazuje, że polepszyliśmy tą lokatę. 

Jesteśmy trzecią Gminą w Powiecie, ale mieścimy się już w 18,9 % 

najlepiej zarządzających gospodarką finansową. Brany jest tam pod 

uwagę budżet własny. Zajmujemy trzecie miejsce, ale ten budżet mamy 

mniejszy od dwóch gmin, które są w dalszej kategoryzacji zadań. 

W związku z tym percepcja patrzenia na zdolności gospodarcze stawia 

nas w rankingu Gmin, które muszą bardzo chłodno patrzeć na to, co 

mają. Mają gospodarkę rolną, mają zdolność gospodarczą na majątku 

takim, jaki mają. Co muszą robić i co robią? Wydają bardzo dużo decyzji 

administracyjnych o warunkach zabudowy. Od 2-3 lat przygotowują 

miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego.  Od paru lat są 

przygotowane do tego, aby przeprowadzać szeroko rozumiane 

inwestycje drogowe i kanalizacyjne. To daje w przyszłym roku możliwość 

wprowadzenia dużego planu zagospodarowania przestrzennego na 

obszar mieszkaniowy. To są rzeczy, które muszą niestety po sobie 
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następować i dawać diagnostykę do dalszych działań. To zrobiła już 

poprzednia Rada. Obecny system pracy Rady daje możliwości 

wzajemnego słuchania. Najpierw siebie słuchamy, potem analizujemy, 

a na koniec podejmujemy decyzje. To daje nam możliwości i 2019 r. 

został przetworzony z budżetu w wys. 41 000 000,00 zł. To był czas, 

kiedy planowaliśmy zabezpieczenie środków finansowych, aby nie 

wyzbyć się zadań z potężnego 7 000 000,00 kredytu. Rok zweryfikował 

go o prawie 50%. Pokazuje to ogrom zaufania i pracy, że tak skutecznie 

jesteśmy w stanie prowadzić politykę. Ciężki ubiegły rok pochłonął 

ogromne środki finansowe. Jednocześnie wypracowaliśmy nadwyżkę 

operacyjną przekraczającą 2 000 000,00 zł. To rok, w którym 

w końcówce dotykaliśmy decyzyjności o kredycie. Było to następstwo 

uchwały budżetowej, ale nie było zagrożenia. 22,8% zadłużenia, które 

się nam przedstawia jest zagrożeniem bezpiecznym. Przede wszystkim 

wizualizacyjnie w terenie i namacalnie w dokumentach macie Państwo 

wytwór Waszej i naszej pracy. To wszystko się w terenie pokazało. 

W raporcie są pokazane całe zobowiązania Gminy Warlubie. Kiedy to 

np. również przy mojej decyzyjności były wprowadzane obligacje, które 

sukcesywnie są spłacane. Zadłużenie ogólne jest na poziomie ok. 

8 200 000,00 zł.  W gospodarce finansowej w ubiegłym roku samego 

majątku trwałego wprowadziliśmy na poziomie 8 600 000,00 zł. Z tego 

ponad 3 000 000,00 zł przekazaliśmy do ZUK. Jednoroczne 

wprowadzenie majątku poprzez przerobienie pieniędzy jest zatem 

wyższe niż zadłużenie Gminy Warlubie. Musimy wspomagać działalność 

związaną z utrzymaniem szkół na poziomie dotykającym 4 000 000,00 

zł. Dlatego musimy dzisiaj mówić o 3 400 000,00 kredytu. W przeciwnym 

wypadku byłby to kredyt w granicach zaledwie ok. 1 000 000,00 zł. 

Jesteśmy zatem ogromnymi racjonalistami. Bierzemy i bierzecie 

Państwo przez to  skutek odpowiedzialności za to, co się w Gminie 

pojawi. To widać w formie jednostek organizacyjnych. Wszystkie szkoły 

są utrzymane w dobrym stanie. Są zabezpieczone różne formy 

organizacyjne. Realizowaliśmy 3 projekty w zeszłym roku. Zostały 

wszystkie wprowadzone i rozliczone. Stanowiska dyrektorskie są 

obsadzone pomimo licznych trudności. Zorganizowaliśmy systemy 

związane z uzupełnianiem kadry pedagogicznej i podnoszeniem 

kwalifikacji. Wyodrębnialiśmy środki finansowe. Wypracowana nadwyżka 

operacyjna weszła w tok inwestycyjny. Aby zrealizować inwestycje 
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musieliśmy być projektowo przygotowani i ze względu na udział środków 

własnych musieliśmy podjąć decyzję o zobowiązaniu kredytowym. Była 

to słuszna decyzja, aczkolwiek wątpliwa dla niektórych oceniających. 

Jeżeli jednak nie podjęlibyśmy takiej decyzji, to inni oceniający mówiliby, 

że „się nic nie robi”. Takie decyzje trzeba podejmować. Każde 

niepobranie środków finansowych z jakiegokolwiek dostępnego źródła 

dyskwalifikuje daną Gminę nie tylko w postrzeganiu, ale w dalszej 

gospodarce finansowej. Np. w tym roku biorąc udział w dofinansowaniu 

budowy drogi w Kurzejewie z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych, to 

tylko 4 Gminy w Powiecie Świeckim wzięły udział w dofinansowaniu. Nie 

jest to duże dofinansowanie, bo ok. 150 000,00 zł. Nie stać nas jednak 

na to, żeby czegoś nie robić, a stać nas na rozsądek. Jest zatem sens, 

aby sporządzać miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego, 

sprowadzać deweloperów, aby pozyskiwać mieszkańców. Jeżeli 

spojrzymy na udział mieszkańców w zasobach, to system komunikacyjny 

jest co najmniej dobry. Za chwilę może być świetny, jeśli ruszy szybka 

kolej. Jeśli miasta będą się rozbudowywać, będą zdolności dojazdu, 

a my będziemy pewną formą sypialni dla ludzi młodych, ale też 

bezpieczną ostoją dla ludzi starszych, to będzie to odnalezienie się 

Gminy Warlubie w tym trudnym okresie w sytuacji lokalizacyjnej całkiem 

przyzwoitej, a w zdolności gospodarczej takiej, jaką mamy. W raporcie 

są też przedstawione systemy pomocy społecznej. To programy pieczy 

zastępczej, programy ochrony rodziny, programy dożywiania. Są to 

kwestie związane z programem 500+ i 300+. Jest to ogromny przepływ 

środków finansowych w grupach ludzi, które nie zmieniły ilości 

zatrudnienia. W omawianym raporcie jest również przedstawiona 

ogromna ilość uchwał podjętych przez Radę Gminy w minionym roku. 

Państwo bierzecie proporcjonalnie udział w 10 sesjach w ciągu roku. 

Wypada ponad 10 uchwał na jedną sesję. W ciągu roku podjęto bowiem 

107 uchwał. Te wszystkie uchwały trzeba przygotować. Do wszystkich 

uchwał trzeba przygotować uzasadnienia. Obejmuje to ogromną pracę 

obsługi prawnej,  Skarbnika i poszczególnych pracowników. Jest to 

zatem cały potężny organizm, który musi je wytworzyć. Wszystkim 

pracownikom z całego serca za to dziękuję. Raport obejmuje też 

współpracę ze stowarzyszeniami i innymi organizacjami pozarządowymi. 

Ze swojej strony w ramach Konwentu Wójtów, Związku Gmin Wiejskich, 

Lokalnej Grupy Wsparcia „Gminy Powiatu Świeckiego” reprezentatywnie 
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walczymy o politykę gospodarki finansowej dla szkół, o politykę małej 

retencji, o politykę w zakresie utrzymania obszarów rolnych. Są to 

wszystkie te elementy, które nam towarzyszą, a w skutkach 

organizacyjnych życia pokazują, że trzeba brać udział w tym wszystkim. 

W raporcie mowa jest też o źródłach dofinansowania inwestycji. Udział 

środków własnych może być przecież różny. W przypadku ochrony 

gruntów rolnych np. do 800 000,00 zł dostajemy 150 000,00 zł. W innych 

przypadkach możemy dostać 50% dofinansowania. Natomiast nawet do 

80% procent możemy dostać w przypadku obszarów związanych 

z budową sieci kanalizacji sanitarnej, gdzie jesteśmy włączeni w sieć 

aglomeracji. Zawsze musimy ważyć, która inwestycja powinna być 

wykonana. Jeśli jednak przyjęliśmy sobie plan pracy na kadencję, to 

chcielibyśmy się z tego jak najlepiej wywiązać. Najbardziej efektywną, 

efektowną i najmniej kłopotliwą jest inwestycja budowa drogi. 

Z wybudowanej drogi każdy się cieszy - mieszkaniec, dostarczyciel 

towaru, czy ktoś zupełnie z zewnątrz. Utrzymanie drogi też nic nie 

kosztuje, bo nie trzeba płacić za prąd, ogrzewanie i jest gwarancja 5 lat. 

Potrzebne są nam jednak inne inwestycje. Raport obejmuje także 

sprawy związane ze służbą zdrowia. W związku z koronawirusem 

przechodziła ona liczne reorganizacje. Nie było na to żadnych skarg. 

Funkcjonowało to zatem bardzo dobrze. Rozszerzono również system 

pracy zakładu fizjoterapii. W raporcie omówiona jest również działalność 

instytucji kultury. Nie dostaliśmy niestety pozwolenia ich połączenie. 

W minionym roku przeprowadzono pewną diagnostykę obciążenia 

finansowego obu instytucji i działalności Referatu Sportu i Promocji. 

Będziemy próbowali na kanwie tego organizacyjnie to ulepszać, aby 

prawidłowość realizacji zadań miała swoje odniesienie. W raporcie jest 

także mowa o sprawach bezpieczeństwa, kwestia Ochotniczych Straży 

Pożarnych. Jednostki otrzymały różne formy dotacyjne. Przeprowadzono 

też remonty w obiektach i cały czas trwa inwestycja w Wielkim 

Komorsku. Ze strażakami odbyły się liczne spotkania. Raport jako 

dokument został opracowany przez pracowników Urzędu. Nie jest 

dokumentem zleconym i wykonanym przez podmiot zewnętrzny. Są tu 

wszystkie dane, które pochodzą od pojedynczych pracowników, 

dodatkowo od kierowników, Pani Skarbnik i są zweryfikowane przez 

moją osobę. Raport został wytworzony dla potrzeb jasnego 

i zrozumiałego odbioru. Dla potrzeb oddania tego wszystkiego słowem, 
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co w rzeczywistości się dzieje. Nie ma tutaj żadnej fikcji. Nie ma 

odniesień perspektywistycznych. Jest to realizacja wcześniej przyjętych 

zamierzeń. Jest to system pozyskiwania dofinansowań. Jest to system 

potężnego kroku w rozliczeniach gospodarczych. Jest to też system 

kontroli. Żeby otrzymać zwrot środków, to trzeba przejść system kontroli 

prawidłowości dokumentacji od przeprowadzenia przetargu, aż do 

złożenia ostatecznej faktury. Obejmuje to też system kontroli gospodarki 

finansowej. Nie tylko tej ogólnej, gdzie otrzymujemy pozytywne opinie, 

ale kontroli całych grup różnych działań. Takie kontrole wszyscy 

przechodzimy. Jest to też system comiesięcznych  sprawozdań 

i półrocznego rozliczania. Chyląc czoła przed Państwem za cały rok 

pracy, to chciałem powiedzieć, że nie byłoby tego roku, gdyby nie 

Państwa indywidualne zaangażowanie w Waszych obszarach, ale też 

w dziedzinie całego systemu działania. Dlatego też pozwolę sobie 

podziękować. Panu Radnemu Jackowi Drzewieckiemu. Bez jego 

nieustępliwości nie byłoby remontu ul. Zawadzka Góra. Cały czas 

współuczestniczy on z Panią Radną Lidią Gugałą w pracach związanych 

z rewitalizacją obszaru Wielki Komorsk i naprawie dróg. Radni 

z Komorska są bardzo zaangażowani. Wnoszą informację przez system 

pracy Klubu Radnych i wnoszą informację przez ludzi, którzy im te 

informacje przekazują. Jest to cały system działania Ruchu Społecznego 

Gospodarna Gmina Warlubie. Jest tam ponad 700 uczestników i kilka 

tysięcy tych, którzy pozytywnie oceniają grupę radnych, która wytworzyła 

system pracy i go realizuje. Jednocześnie przyjmuje odpowiedzialność. 

Głosujecie Państwo nad budżetem i potem nad jego realizacją. Dzisiaj 

zbieracie satysfakcję. Ta satysfakcja jest nie dlatego, że jesteście 

Radnymi, tylko dlatego, że wykonaliście ogromny obszar pracy oraz 

zaufaliście mojej osobie i systemowi administracji, który udaje mi się 

razem z pracownikami kompletować. W Bzowie Radny Pan Ryszard 

Krusiński konsekwentnie prowadzi projekt systemu kanalizacji sanitarnej. 

Tutaj wchodzi nam Pani Radna Ewa Staniak, gdzie ten system został 

rozszerzony również na Krusze. W Bzowie udało się zrealizować projekt 

drogi wokół kościoła. W Kruszach została przyjęta droga w technologii 

asfaltu do realizacji. Widać masę pracy wokół OSP i obszaru 

sportowego, Koła Gospodyń Wiejskich, Rady Sołeckiej, ale i na terenie 

całego Sołectwa. Wynika to z myślenia i zgody społecznej. Rulewo 

i Buśnia to obszar działania Radnego Pana Witolda Żuchowskiego, który 
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umiejętnie godzi interesy i oczekiwania społeczne tych dwóch 

miejscowości i dzięki temu np. wpisano w Buśni odcinek drogi asfaltowej 

do realizacji. W Bąkowie Radny Pan Józef Lewandowski, z którego 

inicjatywy udało się pozyskać lokal socjalny. Mamy czterech Radnych 

z Warlubia, którzy potrafili przekonać mieszkańców, że trzeba oddać 

środki dla innych miejscowości. Udało sią zbudować jedność obszarową 

Warlubie-Bąkowo. W Bąkowie przy wsparciu świetlicy wiejskiej działa 

jedyny w Gminie Klub Anonimowych Alkoholików. W Warlubiu cały 

szereg zadań, które udało się zrobić. Przede wszystkim budowa hali 

widowiskowo-sportowej i całej infrastruktury z tym związanej. Będzie 

realizowany scentralizowany obszar edukacyjno-sportowy wraz 

z przedszkolem, gdzie prace od przyszłego roku nabiorą tempa. W tym 

celu udało się też pozyskać działkę przy ul. Dworcowej. Ten cały obszar 

ma służyć ludziom, a Gmina będzie tylko tym administrować i to też jest 

nasz sukces. Jeszcze kilka lat temu była tam tylko szkoła i leżało tam 

kupę gruzów. Droga betonowa, która dzisiaj jest wyasfaltowana była tam 

od 1986 r. jak była oddawana szkoła. Droga w płytach monowskich też 

była od 1986 r. Nie robiliśmy tego na szybko, na żywioł, żeby zrobić 

jedną rzecz i się przypodobać mieszkańcom. Robimy to systemowo. Ten 

system pokazuje, że teraz trzeba zrobić całe zabezpieczenie logistyki 

wokół szkoły. Trzeba wyodrębnić tam miejsca parkingowe. Trzeba zrobić 

dojazdy, żeby usankcjonować pewne formy dojazdu między Ośrodkiem 

Szkolno-Wychowawczym przy rozszerzonym parkingu, żeby rodzice 

wiedzieli, gdzie mają wjeżdżać. Żeby było wiadomo, gdzie wjeżdża 

transport publiczny, gdzie nauczyciele, gdzie są tereny zielone. Po co? 

Nie po to, żeby robić schemat, ale po to, żeby żyło się lżej i bezpiecznej. 

To wszystko leży w naszych możliwościach. Dziękuję również Radnej 

Pani Beacie Krause, która zdecydowała się wspierać tą grupę Radnych 

i przy wzajemnej akceptacji i zrozumieniu Powiat dokończył drogę do 

Bąkowskiego Młyna, co kiedyś było nie do pomyślenia. Mamy wpływ na 

rozbudowę zadaszenia jeśli chodzi o Płochocin. Pracujemy nad 

systemem dokumentacji, aby Płochocin również skończyć z drogą 

powiatową. W tej kadencji zostanie wykonana droga w technologii 

asfaltowej w Błądziewnie. Trwają prace nad systemem kanalizacji 

sanitarnej w Błądziewnie. Dzięki Wam wszystkim Państwo to wszystko 

się dzieje. Można mieć pomysł, ale nie byłoby możliwości realizacji bez 

Was. Bardzo za to dziękuję i przede wszystkim za współpracę. W toku 
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naszych działań udało się pozyskać trzy lokale socjalne i będą one 

przekazane do dyspozycji Komisji Socjalno-Bytowej. To też kwestie 

majątkowe i myślenie o tym, które działki należy nabywać, które 

wydzielić, które zbywać, gdzie mają się kompensować, a gdzie oddać 

ludziom. W poprzedniej kadencji postanowiliśmy, że w centrum 

Komorska nie sprzedajemy, bo tam coś zrobimy. Teraz kupiliśmy działkę 

w centrum Warlubia i  dlatego postanowiliśmy sprzedać cztery działki 

w centrum Komorska. Na dzień dzisiejszy przez 10 lat kosiliśmy tam 

trawę. Za to pozyskana działka w centrum Warlubia daje nam możliwości 

rozwiązania na lokale mieszkalne, parking, plac handlowy i obszar 

sportowy dla przedszkola. Są to sprawy związane ze szkolnictwem 

i służbą zdrowia. Podziękowania dla Radnego Tomasza Michalaka, który 

z ogromnym sercem broni braci nauczycielskiej. Cyfry nam jednak 

pokazują, że za chwilę, to nie wiemy, jak to wszystko będzie wyglądać. 

Nie jesteśmy na skraju upadku zdolności utrzymania szkół. Tylko nie 

realizujemy w pełni polityki, jaka została samorządom przypisana. My 

chcemy żeby nauczyciele byli jak najlepiej przygotowani. Żeby 

nauczyciele i dzieci pracowały w jak najlepszych warunkach. Żeby dzieci 

nie przychodziły na lekcje zmęczone. Żeby były na czas dowiezione. Po 

to, aby mogły się jak najlepiej uczyć. Wyjść stąd z jak najlepszymi 

wynikami. Najbardziej chcielibyśmy, żeby tutaj zostały, żeby się tu 

wybudowały i cieszyły się z tego miejsca. Cały budżet roczny wymaga 

ogromnej koncentracji, ogromnej dyskusji i wymaga spojrzenia ludzi, 

którzy na to patrzą racjonalnie, a nie irracjonalnie. Były przecież formy 

głosowań na sesjach Rady Gminy, które są zaprzeczeniem przy 

wstrzymaniu się od głosu, ale jednocześnie bez konstruktywnej oceny. 

Można się z czymś nie zgodzić, ale wtedy trzeba powiedzieć dlaczego 

i jak by się to widziało. Tym bardziej dziękuję Wam nie za to, że jesteście 

jednomyślni, bo takiej jednomyślności u Was nie ma. Za to, że się 

spotykacie na odrębnych spotkaniach. Za to, że mnie zapraszacie. Za to, 

że przeznaczacie swój prywatny czas na to, żeby w odniesieniu do 

odpowiedzialności społecznej podjąć jak najlepiej wypracowaną decyzję. 

Te decyzje są ogromem satysfakcji dla Was i dla mnie również.  

Chciałbym też podziękować za to wszystko, co jest odniesieniem do 

mojej osoby przez pryzmat zawodowy. Przez zaufanie pomimo ciężkich 

chwil, które mnie dotyczyły w 2019 r. i wcześniej. Były to sytuacje 

z własnej winy, z przypadkowości i z udziału grup ludzi, którzy w różny 
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sposób stawiają moją osobę. Zapewniam, że zrobię wszystko abyście 

państwo mieli gwarancję, że to, co mówiłem polega na prawdzie. Podam 

na to tylko jeden przykład. W latach 2004-5 w miejscowości Płochocinek 

prowadziliśmy postępowanie w sprawie budowy farmy fotowoltaicznej. 

Jeden z mieszkańców wprowadzał formy protestu, że jest to 

niewłaściwe, że to nie tak, że Wójt nie tak działa, że Wójt obraża. 

Próbowałem zbadać celowość, bo były odwołania jednej i drugiej strony. 

Ostatecznie to postępowanie się zakończyło. Zostało to włączone do 

machiny dotyczącej niewłaściwości mojej pracy, która trwa do dzisiaj. 

Choć w zmniejszonej formie. Na dzień dzisiejszy od dwóch, trzech 

miesięcy toczą się w Płochocinku dwa odrębne postępowania na 

majątkach ludzi z Płochocinka  w zakresie farm fotowoltaicznych 

i czekamy. Nie ma teraz tej osoby, która widziałaby te nieprawidłowości, 

tak jak wtedy widziała. Czy zatem te nieprawidłowości dotyczyły 

Krzysztofa Michalaka jako wójta, czy ochrony mieszkańców? Bo jeśli 

ochrony mieszkańców, to teraz tej  ochrony nie ma, a postępowania są 

skutecznie prowadzone. Powstaje zatem pytanie: kogo chronimy? Czy 

swoje ideologie? Czy chronimy ludzi? Czy robimy fałszywy obraz 

względem określonych ludzi? To pozostawiam do oceny Państwa. Ten 

cały materiał, który jest opracowany dokumentowo w formie Raportu jest 

czynem Waszym, moim i wszystkich tych, którzy dołożyli do tego 

jakąkolwiek chodź najmniejszą cegiełkę. Za to z całego serca dziękuję. 

Pani Przewodnicząca Rady - to, co przedstawia ten materiał jest 

podsumowaniem pracy Rady Gminy, wszystkich Radnych i ludzi dobrej 

woli. Ludzi tych, którzy chcą z nami współpracować, z organizacjami 

społecznymi oraz Sołtysami. Najważniejsze w tym wszystkim jest to, że 

są efekty i fakty, które są przedstawione nie tylko w formie cyfrowej, ale 

namacalnie widoczne. Wykonaliśmy ogromną ilość zadań. Zadań 

inwestycyjnych, które w każdej jednej dziedzinie życia gospodarczego są 

zauważalne. Widać to w zakresie infrastruktury drogowej, w zakresie 

opieki społecznej, w zakresie służby zdrowia, w zakresie kultury 

i w zakresie sportu. Uważam, że nie można znaleźć spraw 

z poszczególnych dziedzin, które nie byłyby wykonane. Są one 

kontynuacją działań z poprzedniej kadencji. Nie stoimy w miejscu. 

Uważam, że należą się słowa ogromnego uznania dla Pana Wójta jako 

organu wykonawczego, który poprzez skromność nie potrafi sobie 

przypisać zasług. Oczywiście na pewno również współpraca 
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z jednostkami pomocniczymi i organizacyjnymi daje nam ten efekt, że 

możemy się cieszyć z efektów naszej pracy i udostępniać to 

mieszkańcom. 

Radny Pan Tomasz Michalak – nie można przejść obojętnie nad tym 

raportem. Dlatego, że jest kwintesencją zdarzeń, które miały miejsce. 

Przedstawione jest to w planach, założeniach, kosztorysach 

i koncepcjach. Nie ulega tu wątpliwości, że to się dzieje. Zauważyłem z 

perspektywy realizacji tych wszystkich programów kilka rzeczy, na które 

w nowej Strategii Rozwoju Gminy należałoby zwrócić uwagę, a które 

w raporcie w bardzo mały sposób znalazły swoje odzwierciedlenie. 

Zauważam to w kontekście poprawy życia społecznego. Mało mówi się 

o potrzebach ludzi niepełnosprawnych. Na terenie gminy funkcjonuje 

przecież placówka, którą jest Ośrodek Szkolno-Wychowawczy, gdzie są 

oddziały dla takich ludzi od przedszkola, aż po wiek dorosły. Należałoby 

coś zrobić z tymi dorosłymi, którzy kończą edukację i nie otrzymują 

możliwości oraz zdolności pracy ze względu na swój stopień 

niepełnosprawności, aby i oni mogli się realizować. Wiem, że w gminach 

ościennych jest dla nich miejsce, choćby w Gminie Nowe. Powinniśmy 

jednak sami zadbać o swoje zasoby ludzkie. Mam propozycje, aby 

w Strategii ten problem społeczny znalazł swoje odzwierciedlenie, aby 

zbudować na początek jakieś założenie, wokół którego będzie można 

coś stworzyć. Czy to dom dziennego pobytu, czy jakąś spółdzielnię 

socjalną? Mam tu na myśli realizowanie pewnej rehabilitacji społecznej, 

przebywania ze sobą i ciągłego doskonalenia nawyków, które zostają  

wypracowane w wyniku działań terapeutycznych. Mam na myśli również 

fundusz sołecki i obywatelski. Fundusz sołecki jest skonsumowany 

w działaniach gospodarczych uzgadnianych z Radami Sołeckimi 

i Sołtysami. Ma to swoje odzwierciedlenie w budowie wodociągów, 

infrastruktury, chodników, dróg, funkcjonowaniu świetlic wiejskich itd. 

Zastanawiam się nad takim funduszem obywatelskim, aby pobudzić 

mieszkańców do działania. Przykładem może być ostatnio uruchomiony 

program związany z fotowoltaiką, gdzie jest nawiązane bezpośrednie 

partnerstwo między obywatelami a Gminą. Powinniśmy dążyć do tego, 

aby powstawały takie więzi oraz zależności i na tej podstawie budować 

zaufanie do siebie. W pierwszym rzędzie uważam, że taki fundusz 

obywatelski powinniśmy spożytkować na ochronę gatunków i ochronę 

środowiska naturalnego. Trzecią rzeczą, którą należałoby uwzględnić 
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w Strategii, to budowanie kompetencji interpersonalnych wszystkich 

pracowników, którzy bezpośrednio współpracują z ludźmi. Mam tu na 

myśli urzędników, osoby, które pełnią kierownicze funkcje w  różnego 

rodzaju organizacjach, pracowników służby zdrowia, edukacji itd. 

Dlaczego o tym mówię? Dlatego, że są te wszystkie nieszczęścia 

społeczne, które pojawiają się na kanwie różnego rodzaju pism, gazet, 

portali internetowych, gdzie ludzie puszczają swoje niewybredne 

komentarze. Ludzie Ci w sposób bardzo beztroski i bez żadnej 

odpowiedzialności piszą te rzeczy. Chciałbym, aby położyć nacisk na 

podnoszenie świadomości  i wizualnego poziomu obsługi mieszkańców. 

Żeby Klient przychodzący do urzędu, szkoły był mile obsłużony i żeby 

nie traktować go jak „piąte koło u wozu”. Należy budować duże poczucie 

odpowiedzialności, które spoczywa na każdym, kto przyjmuje takie 

osoby na swoim stanowisku pracy. Tak, aby sterta papierów leżąca na 

jego biurku, cokolwiek to będzie, nie przesłaniała mu tego człowieka. 

Żeby spod tej sterty papierów potrafił się z tego krzesła podnieść, 

przywitać i miło potraktować tego Klienta. Nawiązać z nim relacje oraz 

rozwiązać w pierwszej kolejności jego problem, spełnić jego potrzeby i 

udzielić mu na tyle konstruktywnej odpowiedzi, aby ten Klient wyszedł 

zadowolony i wiedział w jakim czasie może liczyć na ewentualną pomoc. 

Ostatnią sprawą to brak u nas spółki wodnej. Rolnicy na pewno nad tym 

faktem ubolewają. Bo to nie jest tylko kwestia koszenia rowów, ale jest to 

przede wszystkim sprawa gromadzenia wody po opadach deszczu. Nad 

tym też powinniśmy się pochylić.   

Innych głosów w debacie nie było. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały 

w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Warlubie i podała go pod 

głosowanie.  

W wyniku głosowania uchwała Nr XVIII/162/2020 w powyższej sprawie 

została przyjęta jednogłośnie, bezwzględną większością głosów 

w obecności 10 radnych przy ustawowym składzie 15 radnych. Stanowi 

ona załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad.6  

Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w prawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Warlubie za rok 2019. 
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Pani Przewodnicząca Rady poinformowała,  że projekt tej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji.  Poprosiła 

przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz 

Michalak, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold 

Żuchowski oraz Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur 

przedstawiając opinię poinformowali, że radni nie złożyli wniosków i nie 

zgłosili uwag do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Warlubie za rok 2019  i zaopiniowali go pozytywnie. Przedstawiła 

również uchwałę Nr 21/S/2020 Składu Orzekającego Nr 3 Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 20 kwietnia 2020 r. dotyczącą 

pozytywnej opinii o przedłożonym przez Wójta sprawozdaniu 

z wykonania budżetu Gminy Warlubie za rok 2020 wraz z informacją 

o stanie mienia Gminy. Uchwała Nr 21/S/2020 RIO z dnia 20 kwietnia 

2020 r. stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Pani Skarbnik Gminy – przedmiotowe sprawozdania są wymagane 

odpowiednimi przepisami prawa. Jak wynika z ustawy o finansach 

publicznych zobowiązani  jesteśmy do określonego terminu przedłożyć 

sprawozdanie opisowe z wykonania budżetu za cały rok, w którym 

powinny być zawarte szczegółowe informacje na temat każdej sfery 

działania Gminy. Takie sprawozdanie zostało przedłożone 

odpowiedniemu organowi i zostało pozytywnie zaopiniowane. Nie mniej 

jednak z ustawy o rachunkowości wynika również obowiązek 

przedłożenia sprawozdania finansowego, które jest odrębnym 

sprawozdaniem od sprawozdawczości budżetowej. Zatem to 

sprawozdanie finansowe przekłada cały syntetyczny obraz. Są tam 

zebrane takie dane empiryczne, dotyczące szczegółowości tego, co 

zostało ujęte w sprawozdaniu opisowym z wykonania budżetu. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Wobec braku chętnych do dyskusji Pani Przewodnicząca Rady poddała 

projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Warlubie za rok 

2019 pod głosowanie. 

W wyniku głosowania uchwala Nr XVIII/163/2020 w powyższej sprawie 

została przyjęta jednogłośnie w obecności 10 radnych wobec 
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ustawowego składu 15 radnych. Stanowi ona załącznik nr 5 do 

protokołu. 

Ad.7 

Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Warlubie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok. 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt tej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji.  Poprosiła 

przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz 

Michalak, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold 

Żuchowski oraz Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur 

przedstawiając opinię poinformowali, że radni nie złożyli wniosków i nie 

zgłosili uwag do projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Warlubie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok 

i zaopiniowali go pozytywnie. 

Następnie poprosiła Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej 

o przedstawienie wniosku Komisji w sprawie absolutorium dla Wójta. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur przedstawiła 

opinię Komisji o wykonaniu budżetu gminy Warlubie za 2019 r. oraz 

wniosek w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium za 2019 r. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że powyższy 

wniosek Komisji Rewizyjnej zyskał pozytywną opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy wyrażoną w uchwale Nr 9/Kr/2020 Składu 

Orzekającego Nr 2 z dnia 13 lipca 2020 r. i otworzyła dyskusję. Opinia 

i wniosek Komisji Rewizyjnej oraz uchwała RIO stanowią załącznik nr 6 

do protokołu. 

Pan Wójt Gminy – budżet Gminy Warlubie planowany i zakładany na 

2019 r. po wyborze Państwa został wytworzony jako dokument 

gospodarki finansowej w oparciu o grupę Radnych, którzy po wyborach 

samorządowych stworzyli grupę pracującą na rzecz Gminy Warlubie. 

Został on zaprojektowany na poziomie 41 000 000,00 zł. Zakładany 

deficyt budżetowy 3 500 000,00 zł proponowany do wykonania z kredytu. 

Cały rok budżetowy to system ogromu prac. To nie tylko przyjęcie 

budżetu. To całoroczna odpowiedzialność i w związku z tym bieżące 

zmiany, proponowane przez działania grup finansowych. Chciałbym 

podziękować Pani Skarbnik z całym zapleczem ludzi. Ten budżet z 2019 

r. został skontrolowany w bieżącym roku przez właściwą Regionalną 
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Izbę Obrachunkową. Nie znaleziono zarzutów wobec właściwej 

gospodarności finansowej. Podkreśla to dodatkowo jakość służby naszej 

pracy. Jest to pierwszy budżet zrealizowany przez Panią Skarbnik na 

tym stanowisku. Tym bardziej dziękuję za wejście w struktury i system 

pracy. Dziękuję Wszystkim Państwu. Przewodniczącym Komisji, którzy 

co miesiąc musieli pracować nad trybem zmian do tego budżetu. 

Szczególnie dziękuję Komisji Rewizyjnej pod przywództwem koleżanki 

Marii Mazur, gdyż ta Komisja włożyła w to najwięcej pracy. Za 

przeprowadzanie kontroli w ciągu trwania roku budżetowego. Dziękuję 

za przygotowanie wniosku do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Musi on 

być przygotowany dobrze, prawidłowo i skrupulatnie, co do zasady, bo 

inaczej nie byłoby tego stanowiska, które dzisiaj jest prezentowane. Rok 

weryfikuje wszystkie zamierzenia, czyli ryzyko podejmowania uchwały 

budżetowej. Daje lekki oddech przy zakończeniu roku budżetowego. 

Deficyt budżetowy został zmniejszony prawie o 50%, bo 1 911 00,00 zł. 

To Wy Państwo wiecie, że oddychamy trochę lżej. Nie ma tego 

obciążenia. Wierzymy w to, jako organizatorzy tej pracy, że w tym roku 

będzie podobnie. Znowu Państwu przedstawimy coś, co warte było 

podejmowania lekkiego kłopotu, wzajemnego zaufania i szczęśliwości 

wykonania. Jeszcze raz powtórzę, że wprowadziliśmy do  obrotu mienie 

o wartości 8 600 000,00 zł. Zobowiązania Gminy są mniejsze. To jest 

potęga gospodarki finansowej. Tu nie ma takiej możliwości, żeby ktoś 

kogoś wprowadził w błąd. To wszystko zostało przepracowane w tym 

roku. To jest ogromny sukces odpowiedzialności, troski o Gminę 

i szczegółowości pracy. Dziękuję tutaj wszystkim za troskę, za 

zaangażowanie, za reprezentowanie mieszkańców. Za to, że 

z najwyższym poziomem odpowiedzialności podchodzicie do swojej 

służby. Za to, że nawet chwile niepewności, które tkwią w każdym z nas 

realizujecie na zasadzie analizy na spotkaniach własnych. W odrębnych 

trybach upewniacie się. Decydujecie o wycofaniach wniosków, kiedy 

macie wątpliwości. Decydujecie o przekładaniu terminów. Jeżeli chcecie 

być upewnieni, to decydujecie, aby specjaliści przedstawiali swoje 

stanowiska. To wszystko oddaje to, że Wasza troska jest uznaniem tego 

wszystkiego, co się wydarzyło. Budżet wykonany w 2019 r. traktuję jako 

dobrze zrealizowany, przede wszystkim skutecznie wykonany i bez 

namiastki ryzyka gospodarki finansowej. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 
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Następnie Pani Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały 

w sprawie absolutorium dla Wójta za 2019 r. i poddała go pod 

głosowanie. 

W wyniku głosowania uchwała Nr XVIII/164/2020 w powyższej sprawie 

została przyjęta jednogłośnie, bezwzględną większością w obecności 10 

radnych wobec ustawowego składu 15 radnych. Stanowi ona załącznik 

nr 7 do protokołu. 

Tym samym Pani Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Wójt Gminy 

Warlubie otrzymał absolutorium za 2019 rok. 

Po czym Pani Przewodnicząca Rady ogłosiła 10-minutową przerwę 

w obradach. 

W czasie przerwy salę obrad upuścili Radny Pan Ryszard Krusiński 

i Pan Radny Józef Lewandowski. 

Ad.8 

Po przerwie Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła kolejno według 

porządku obrad treść poszczególnych uchwał. 

1) Rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 

w budżecie gminy Warlubie na 2020 rok. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Warlubie na 2020 rok 

i poinformowała, że projekt tej uchwały został szczegółowo omówiony na 

posiedzeniach Komisji. Poprosiła przewodniczących Komisji 

o przedstawienie opinii w tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz 

Michalak, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold 

Żuchowski oraz Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur 

przedstawiając opinię poinformowali, że radni nie złożyli wniosków i nie 

zgłosili uwag do projektu omawianej uchwały i zaopiniowali go 

pozytywnie. 

Pan Wójt Gminy – zmiany w budżecie są zmianami bieżącymi w związku 

z wpływem dokumentów zewnętrznych, ale i też wewnętrznej 

gospodarki. Po stronie dochodów zmniejszamy wartości o 55 000,00 zł 

z uwagi na absencję uczniów w związku z wprowadzeniem zdalnej nauki 

jeśli chodzi o środki zabezpieczone na wyżywienie. W Samorządowej 

Administracji Placówek Oświatowych wprowadzamy zmiany celem 



 

23 
 

zabezpieczenia środków wynikających z ulgi 50% na wartość opłaty 

składek ZUS w związku z sytuacją covidowską. Regulujemy wartość 

porządkową środków finansowych przypisanych do inwestycji związanej 

z podpisaniem umowy na budowę drogi asfaltowej w Kurzejewie 

w ramach środków finansowych z Ochrony Gruntów Rolnych. Ze strony 

środków własnych zabezpieczonych po stronie promocji wprowadzamy 

zadania inwestycyjne dla uzyskania wskaźników gospodarczych dla 

corocznego budżetu. To jest kwestia w Kruszach zabezpieczenia 

środków finansowych za zadaszenie na plac zabaw wraz ze stołem. To 

są też sprawy związane z regulacją na usługi remontowe w szkołach. 

Wszystkie wg wskazań Dyrektorów. To jest dotacja na zakup książek 14 

000,00 zł i to jest 18 000,00 zł w formie dotacji rozszerzonej w załączniku 

nr 4 dla Powiatu Świeckiego w ramach realizacji do końca roku na kurs 

autobusowy w Lipinkach. Te rzeczy  z autopoprawką z dnia 17 lipca 

o załącznik dotacyjny nr 4 wypełniają całą sferę spraw projektu uchwały 

w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Warlubie na 2020 r. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję na ten temat. 

Dyskusji na ten temat nie było, wobec czego Pani Przewodnicząca 

poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała 

Nr XVIII/165/2020 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy 

Warlubie na 2020 rok została przyjęta jednogłośnie w obecności 8 

radnych, wobec ustawowego składu 15 radnych. Stanowi ona załącznik 

nr 8 do protokołu. 

 

2) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

Wieloletniej   Prognozy Finansowej gminy Warlubie na lata 2020-2030. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Warlubie na 

lata 2020-2030 i poinformowała, że projekt tej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji. Wyjaśniła, że jeżeli 

dokonujemy zmian w budżecie Gminy na dany rok, to takie same zmiany 

muszą znaleźć się w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2020-

2030. Poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym 

zakresie. Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan 

Tomasz Michalak, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold 

Żuchowski oraz Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur 

przedstawiając opinię poinformowali, że radni nie złożyli wniosków i nie 
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zgłosili uwag do projektu omawianej uchwały i zaopiniowali go 

pozytywnie. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym 

temacie. 

Dyskusji na ten temat nie podjęto, wobec czego Pani Przewodnicząca 

poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała 

Nr XVIII/166/2020 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej gminy Warlubie na lata 2020-2030 została przyjęta 

jednogłośnie w obecności 8 radnych, wobec ustawowego składu 15 

radnych. Stanowi ona załącznik nr 9 do protokołu. 

3) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Świeckiemu na zadanie związane z organizacją 

powiatowego publicznego transportu autobusowego. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Świeckiemu na zadanie 

związane z organizacją powiatowego publicznego transportu 

autobusowego i poinformowała, że projekt tej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji. Wyjaśniła, że jak 

wynika z samego brzmienia tej uchwały, dotyczy ona pomocy finansowej 

dla Powiatu Świeckiego na organizację transportu autobusowego na Linii 

Świecie – Lipinki – Świecie przez Jeżewo. Po czym poprosiła 

przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz 

Michalak, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold 

Żuchowski oraz Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur 

przedstawiając opinię poinformowali, że radni nie złożyli wniosków i nie 

zgłosili uwag do projektu omawianej uchwały i zaopiniowali go 

pozytywnie. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję na ten temat. 

Dyskusji na ten temat nie było, wobec czego Pani Przewodnicząca 

poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała 

Nr XVIII/167/2020 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Świeckiemu na zadanie związane z organizacją powiatowego 

publicznego transportu autobusowego została przyjęta jednogłośnie 

w obecności 8 radnych, wobec ustawowego składu 15 radnych. Stanowi 

ona załącznik nr 10 do protokołu. 
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4) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

zaciągnięcia kredytu długoterminowego i poinformowała, że projekt tej 

uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji. 

Poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym 

zakresie. Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan 

Tomasz Michalak, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold 

Żuchowski oraz Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur 

przedstawiając opinię poinformowali, że radni nie złożyli wniosków i nie 

zgłosili uwag do projektu omawianej uchwały i zaopiniowali go 

pozytywnie. 

Pan Wójt Gminy – kwestia kredytu długoterminowego, to kwestia 

konsekwencji przyjęcia uchwały budżetowej. Jest to płynność 

kontynuacji w zakresie realizacji inwestycji. Nie jest to domniemana 

rzecz finansowania. Projekt uchwały wymienia zatem zadania, które 

mają być z tych środków zrealizowane. Zobowiązanie finansowe jest 

przyjmowane jako udział środków własnych finansowych dla zadań 

inwestycyjnych w celu ich realizacji. Zabezpieczenie zdolności 

kredytowej było przy budżecie zaopiniowane pozytywnie, jeśli chodzi o 

zdolność jego spłacania w ramach projektu budżetu, przez Regionalną 

Izbę Obrachunkową. Wywołanie tej uchwały daje ponowną potrzebę 

złożenia wniosku o kolejną opinię dla zadania typowo wyłączonego. 

Nadto wywołanie takiej uchwały daje prognozy przeprowadzenia 

niezbędnego postępowania przy wyłonieniu banku, który przedstawi nam 

najkorzystniejszą ofertę poboru środków finansowych dla zrealizowania 

inwestycji. Przy czym jest to kwota, która została oszacowana jako 

wartość maksymalna i może ulec pomniejszeniu w trakcie 

przygotowywania bieżących rozliczeń do płatności faktur, które liczymy, 

że będziemy mieli do realizacji między październikiem, a grudniem 

bieżącego roku. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym 

temacie. 

Dyskusji na ten temat nie podjęto, wobec czego Pani Przewodnicząca 

poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała 

Nr XVIII/168/2020 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

została przyjęta jednogłośnie w obecności 8 radnych, wobec 
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ustawowego składu 15 radnych. Stanowi ona załącznik nr 11 do 

protokołu. 

5) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy 

Warlubie do Projektu, planowanego do realizacji w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-

Pomorskiego 2014-2020, Działania 3.1 Wspieranie wytwarzania 

i dystrybucji energii pochodzącej ze źródeł odnawialnych, Schemat: 

Mikroinstalacje, Schemat 1: Budynki mieszkalne i publiczne 

(z wyłączeniem infrastruktury opieki zdrowotnej), RPKP.03.01.00-

IZ.00-04-383/20. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia Gminy Warlubie do Projektu, planowanego do realizacji 

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego 2014-2020, Działania 3.1 Wspieranie 

wytwarzania i dystrybucji energii pochodzącej ze źródeł odnawialnych, 

Schemat: Mikroinstalacje, Schemat 1: Budynki mieszkalne i publiczne 

(z wyłączeniem infrastruktury opieki zdrowotnej), RPKP.03.01.00-IZ.00-

04-383/20 i poinformowała, że projekt tej uchwały został szczegółowo 

omówiony na posiedzeniach Komisji. Wyjaśniła, że dotyczy on 

wspierania wytwarzania i dystrybucji energii pochodzącej ze źródeł 

odnawialnych. Jest to jedno z zadań Gminy. Jest możliwość 

dofinansowania od 40 do 45%. Po czym poprosiła przewodniczących 

Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodniczący Komisji 

Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak, Przewodniczący 

Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski oraz Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur przedstawiając opinię 

poinformowali, że radni nie złożyli wniosków i nie zgłosili uwag do 

projektu omawianej uchwały i zaopiniowali go pozytywnie. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję na ten temat. 

Dyskusji na ten temat nie było, wobec czego Pani Przewodnicząca 

poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała 

Nr XVIII/169/2020 w sprawie przystąpienia Gminy Warlubie do Projektu, 

planowanego do realizacji w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego 2014-2020, 

Działania 3.1 Wspieranie wytwarzania i dystrybucji energii pochodzącej 

ze źródeł odnawialnych, Schemat: Mikroinstalacje, Schemat 1: Budynki 

mieszkalne i publiczne (z wyłączeniem infrastruktury opieki zdrowotnej), 
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RPKP.03.01.00-IZ.00-04-383/20  została przyjęta jednogłośnie 

w obecności 8 radnych, wobec ustawowego składu 15 radnych. Stanowi 

ona załącznik nr 12 do protokołu. 

6) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii 

drogi gminnej oraz ustalenia jej przebiegu. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

zaliczenia drogi do kategorii drogi gminnej oraz ustalenia jej przebiegu 

i poinformowała, że projekt tej uchwały został szczegółowo omówiony na 

posiedzeniach Komisji. Wyjaśniła, że powodem wywołania uchwały jest 

konieczność nadania kategorii drogi gminnej na odcinku o długości 910 

mb zlokalizowanej na działkach nr ew. 1395 obręb Lipinki. Wójt Gminy 

po uzyskaniu pozytywnej opinii Zarządu Powiatu Świeckiego przedkłada 

projekt uchwały. Po czym poprosiła przewodniczących Komisji 

o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodniczący Komisji 

Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak, Przewodniczący 

Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski oraz Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur przedstawiając opinię 

poinformowali, że radni nie złożyli wniosków i nie zgłosili uwag do 

projektu omawianej uchwały i zaopiniowali go pozytywnie. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym 

temacie.  

Dyskusji na ten temat nie podjęto, wobec czego Pani Przewodnicząca 

poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała 

Nr XVIII/170/2020 w sprawie zaliczenia drogi do kategorii drogi gminnej 

oraz ustalenia jej przebiegu została przyjęta jednogłośnie w obecności 8 

radnych, wobec ustawowego składu 15 radnych. Stanowi ona załącznik 

nr 13 do protokołu. 

7) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia zadań z zakresu 

administracji rządowej, dotyczących obowiązku utrzymania grobów 

i cmentarzy wojennych na terenie gminy Warlubie. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia zadań z zakresu administracji rządowej, dotyczących 

obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy wojennych na terenie gminy 

Warlubie i poinformowała, że projekt tej uchwały został szczegółowo 

omówiony na posiedzeniach Komisji. Wyjaśniła, że projekt dotyczy 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Warlubie, 
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a Wojewodą Kujawsko-Pomorskim w przedmiocie przejęcia przez Gminę 

Warlubie obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy wojennych, które 

znajdują się na terenie gminy Warlubie. Porozumienie będzie ważne do 

31 grudnia 2022 r. Po czym poprosiła przewodniczących Komisji 

o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodniczący Komisji 

Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak, Przewodniczący 

Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski oraz Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur przedstawiając opinię 

poinformowali, że radni nie złożyli wniosków i nie zgłosili uwag do 

projektu omawianej uchwały i zaopiniowali go pozytywnie. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję na ten temat. 

Dyskusji na ten temat nie było, wobec czego Pani Przewodnicząca 

poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała 

Nr XVIII/171/2020 w sprawie przyjęcia zadań z zakresu administracji 

rządowej, dotyczących obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy 

wojennych na terenie gminy Warlubie została przyjęta jednogłośnie 

w obecności 8 radnych, wobec ustawowego składu 15 radnych. Stanowi 

ona załącznik nr 14 do protokołu. 

8) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Stop 

zagrożeniu zdrowia i życia. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia petycji Stop zagrożeniu zdrowia i życia i poinformowała, że 

projekt tej uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniach 

Komisji. Wyjaśniła, że petycja została wniesiona przez Koalicję Polska 

Wolna od 5G do Wójta. Petycja została umieszczona na stronie 

internetowej BIP Gminy Warlubie. Dnia 27 marca 2020 r. Wójt przekazał 

petycję do rozpatrzenia zgodnie z właściwością do Rady Gminy 

Warlubie. Dnia 7 kwietna 2020 r. petycja została przekazana do Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. Komisja na posiedzeniu w dniu 27 maja 2020 

r. zapoznała się z treścią przedmiotowej petycji i poddała ją analizie. 

W jej wyniku Komisja uznała, że petycja jest bezzasadna. Po czym 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym 

zakresie. Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan 

Tomasz Michalak, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold 

Żuchowski oraz Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur 

przedstawiając opinię poinformowali, że radni nie złożyli wniosków i nie 
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zgłosili uwag do projektu omawianej uchwały i zaopiniowali go 

pozytywnie. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym 

temacie. 

Dyskusji na ten temat nie podjęto, wobec czego Pani Przewodnicząca 

poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała 

Nr XVIII/172/2020 w sprawie rozpatrzenia petycji Stop zagrożeniu 

zdrowia i życia została przyjęta jednogłośnie w obecności 8 radnych, 

wobec ustawowego składu 15 radnych. Stanowi ona załącznik nr 15 do 

protokołu. 

9) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 

odnośnie wprowadzenia lokalnej „tarczy antykryzysowej”. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia petycji odnośnie wprowadzenia lokalnej „tarczy 

antykryzysowej” i poinformowała, że projekt tej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji. Wyjaśniła, że petycja 

wpłynęła do Rady Gminy i została rozpatrzona przez Komisję Skarg, 

Wniosków i Petycji. Została też opublikowana na stronie BIP. Komisja 

wyraziła negatywną opinię w zakresie spraw podniesionych w petycji, 

dotyczących zmiany prawa miejscowego. Po czym poprosiła 

przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz 

Michalak, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold 

Żuchowski oraz Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur 

przedstawiając opinię poinformowali, że radni nie złożyli wniosków i nie 

zgłosili uwag do projektu omawianej uchwały i zaopiniowali go 

pozytywnie. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję na ten temat. 

Dyskusji na ten temat nie było, wobec czego Pani Przewodnicząca 

poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała 

Nr XVIII/173/2020 w sprawie rozpatrzenia petycji odnośnie 

wprowadzenia lokalnej „tarczy antykryzysowej” została przyjęta 

jednogłośnie w obecności 8 radnych, wobec ustawowego składu 15 

radnych. Stanowi ona załącznik nr 16 do protokołu. 

Opinie Komisji Rady Gminy stanowią załącznik nr 17 do protokołu. 

Ad.9 
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Nie było. 

Ad.10 

Radny Pan Witold Żuchowski – chciałbym zapytać jak daleko są 

posunięte prace w sprawie tego wykupionego budynku koło Urzędu 

Gminy?  

Pan Wójt Gminy – w tym roku nie będziemy dotykać w sensie 

gospodarczym tego zadania. Natomiast chcemy uporządkować kwestie 

merytoryczne i spotkać się z współwłaścicielami, aby ustalić wartość 

wykupu pozostałej części nieruchomości. Jestem już po wstępnych 

rozmowach. Do kwestii przyszłorocznego budżetu zaproponujemy 

Państwu wejście w całą własność i zabezpieczenie środków, które 

wyliczymy na rzecz przygotowania obiektu do gospodarki lokalami 

mieszkaniowymi, wydzielenia części parkingowej, części handlowej oraz 

zabezpieczenia przestrzeni dla przedszkola. Przestrzeń dla przedszkola 

zamierzamy sfinansować z zadania inwestycyjnego, które będzie 

dotyczyło rozbudowy przedszkola. Część handlową i część 

mieszkaniową natomiast ze środków własnych przy udziale środków 

zewnętrznych. 

Radna Pani Ewa Staniak – czy w okresie letnim można by częściej 

opróżniać pojemniki na śmieci? Mam na myśli plastik i szkło. 

Pan Wójt Gminy – w tej dziedzinie jest przyjęta uchwała Rady Gminy 

o systematyce wywozu i w oparciu o tą uchwałę jest podpisana umowa. 

Takiej możliwości niestety nie ma, ale jest możliwość domagania się 

odpowiedniej ilości worków. 

Radny Pan Tomasz Michalak – chciałbym zwrócić uwagę, aby dokonać 

przeglądu drzewostanu na ulicach, ponieważ część drzew uległa 

degradacji. Chciałem też zapytać co z ul. Bąkowską? My dookoła 

infrastrukturę naszą robimy elegancką, a ta ulica, pomimo szumnych 

zapowiedzi Wojewódzkiego Zarządu Dróg, jest w złym stanie. Jest to 

taka nasza część wizytówkowa i mieszka tam sporo mieszkańców. 

Apelowałbym również do samorządowców z Powiatu Świeckiego 

w sprawie modernizacji drogi do Jeżewa, która miała zostać 

zrealizowana z funduszu remontowego. Dotyczy to zarówno samej drogi 

jak i poboczy. Następny apel do Powiatu dotyczy nowej części drogi do 

Osia, gdzie pobocza również są rozjeżdżone. Zaobserwowałem również 

bardzo zarośnięty chodnik w kierunku Lipinek. Dochodzą do mnie 

również informacje, że Orlik w Warlubiu jest niezabezpieczony i nie ma 
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tam nadzoru. Czy to jest prawda i jeżeli tak, to dlaczego? Zawsze tam 

jakaś opieka była. Podobno zniszczona jest jakaś kłódka. Dzieciaki 

wchodzą i robią co chcą. Chciałbym także zgłosić konieczność 

monitorowania spalania śmieci w piecach stałych zwłaszcza w okresie 

letnim wieczorami na Osiedlu Jana Pawła II. Trzeba wysłać jakieś 

informacje do tych ludzi. Jest to bardzo nieprzyzwoite w stosunku do 

sąsiadów. Po drugie, że jest to karalne, a po trzecie, że jeżeli będą to 

dalej robić, to zostaną wysłane w tym celu odpowiednie służby. Uważam, 

że jakieś działania trzeba podjąć. Chciałbym również prosić, aby 

zaopatrzyć Osiedle Jan Pawła II przynajmniej w trzy pojemniki na śmieci. 

Mam również pomysł, aby w ramach dostępnych  programów w ramach 

uatrakcyjnienia centrum Warlubia, postawić małą tężnię. Znalazłem 

w internecie bardzo fajne projekty. Ceny od 30 000,00 zł do 50 000,00 zł. 

Bardzo by to uatrakcyjniło nasz plac, który tak przy okazji też już 

wymaga koniecznych prac konserwatorskich. Jest też pytanie na temat 

punktu odbioru leków przeterminowanych. Podobno jest to obowiązek 

Gminy i trzeba się tym zająć, bo leków nie można wyrzucać, gdzie się 

chce. Trzeba to sprawdzić. Na koniec chciałbym zgłosić, że przy 

ul. Dworcowej w obrębie PKP jest kilka dziur. Nie jest to chyba droga 

wojewódzka. Trzeba coś z tym zrobić. Mam jeszcze pytanie na temat 

umieszczania informacji na stronie BIP. Ostatnio próbowałem znaleźć 

nowe stawki opłaty za wodę i nie mogłem tam tego znaleźć. Były tam 

stare stawki z lat 2018 -2019. 

Pani Przewodnicząca Rady – stawki opłat za wodę są zapewne na 

stronie ZUK. 

Pan Wójt Gminy – jeżeli chodzi o wycinkę drzew, przeglądy, to przeglądy 

są zrobione. PKP już zrobiła przegląd przy ul. Domy Kolejowe, zrobiła 

przecinkę i typowała drzewa do wycinki. Taki sam przegląd był na 

ul. Bąkowskiej. Podobnie wzdłuż drogi krajowej nr 214. Pojedyncze 

drzewa gminne zostały wycięte. W tym roku wydaliśmy na wycinkę 

prawie 15 000,00 zł i nie bardzo jesteśmy przekonani, aby ponosić 

dalsze koszty. Tym bardziej, że nie ma zagrożeń. Przy cieku wodnym 

Struga Komorsk udało się nam zmobilizować po 2 latach zarząd dróg, 

który przyjął do wycinki 12-14 drzew niebezpiecznie pochylonych. 

Wykonanie na wiosnę w przyszłym roku.  Gałęzie zostały przycięte na 

wniosek rolników wjeżdżających na pola i zostały przycięte w Wielkim 

Komorsku. Tam, gdzie są zgłaszane, tam są przycinane. Trzeba by było 
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podpowiadać, o które drzewa bezpośrednio chodzi. 

Radny Pan Tomasz Michalak – chodzi np. o wielką brzozę na 

ul. Wiejskiej. 

Pan Wójt Gminy – zobaczymy, jak to wyjdzie. Na ul. Bąkowską nie 

mamy wpływu jeżeli chodzi o nawierzchnię drogi. Projekt ma być w 2020 

r., a wykonanie w 2023 r. Jeżeli chodzi o drogi powiatowe, to proponuję, 

aby Komisje wystąpiły z tym do Powiatu. Podobnie jeżeli chodzi 

o chodnik przy drodze na Lipinki. Jeżeli chodzi o Orlik, to dwa dni temu 

było zgłoszenie, że jest rozwalony zamek. Niszczą to Ci, którzy chodzą 

na Orlika. Ci, którzy to zgłaszają, to wiedzą kto to robi. Dlaczego to 

robią? Ano dlatego, że w dni, w które Orlik jest zamknięty na siłę chcą 

wchodzić. Najpierw zniszczono płyty pleksi, które były od strony pola. 

Jak tam zabezpieczyliśmy, to rozerwali kłódkę. Naprawa jest zgłoszona 

do ZUK. Zostanie też postawiona tablica informacyjna, żeby 

przestrzegać przed zniszczeniami, bo ludzie to robią sami przeciwko 

sobie. Tutaj nikt nie przyjeżdża z innej miejscowości.. Niszczą miejscowi. 

Nadzór nad Orlikiem sprawuje na bieżąco dwóch pracowników, którzy 

mają podpisane umowy. Nie miałem informacji, żeby takiego nadzoru nie 

było, ale to sprawdzę. 

Radny Pan Tomasz Michalak – może powinna tam być rzetelna 

informacja na temat godzin otwarcia Orlika? 

Pan Wójt Gminy – była zawsze informacja na zewnątrz na płocie. 

Niestety była skutecznie zrywana. Teraz będzie to po drugiej stronie 

płotu na tablicy ogłoszeniowej, aby nie można było tego zniszczyć. Jeżeli 

chodzi o spalanie śmieci w piecach. Jedyna skuteczna metoda jest taka, 

że jeżeli widzę, że ktoś spala, to dzwonię na Policję i to zgłaszam. 

Policja ma prawo skutecznego działania jako formę prewencji wezwać 

patrol ekologiczny, który może przyjechać i podpowiedzieć w jakiej 

posesji to się dzieje. Wtedy Policja może pobrać próbkę i dokonać 

dalszych czynności. Można też w takiej sprawie złożyć pismo. Jeżeli 

chodzi o śmietniki na Osiedlu, to nie zdążyliśmy tego zrobić przez 

przeoczenie, ale zostanie to wykonane. Jeżeli chodzi o centrum 

Warlubia  i tężnię, to proszę zgłosić to jako propozycję do budżetu. Jeżeli 

chodzi o punkt odbioru leków, to pierwszy raz o tym słyszę. 

Radna Pani Maria Mazur – nie ma problemu takie punkty są w aptekach. 

Pan Wójt Gminy – czyli tam, gdzie się kupuje nowe leki, to i zdaje się te 

przeterminowane. 
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Radna Pani Maria Mazur – leki przeterminowane nie mogą sobie leżeć 

byle gdzie. Muszą być oddane w punkcie. 

Pan Wójt Gminy – dziur przy dworcu PKP przynajmniej do jesieni nie 

będziemy naprawiać, bo mamy takie „status quo” z PKP, że 

przekazujemy te obiekty i nie chcemy, nawet nie to, że wydawać 

pieniędzy, ale pokazywać, że robimy coś, co leży po stronie 

administratora. Natomiast jeżeli chodzi o opłaty za wodę, to nie są one 

nowe, bo zostały przyjęte na 3 lata. 

Radny Pan Witold Żuchowski – nie ma problemu z przyjmowaniem 

leków, bo apteki je przyjmują. Natomiast wydaje mi się, że jest problem 

ze zużytymi żarówkami. Żarówek nie powinno się wyrzucać do 

jakichkolwiek śmieci. Powinno się je oddać do sklepów, gdzie się je 

kupuje. W Warlubiu są chyba 3 punkty sprzedaży żarówek, ale żaden 

punkt ich nie przyjmuje. Uważam, że ten, kto sprzedaje, to powinien je 

przyjąć. Trzeba coś z tym zrobić. 

Radny Pan Tomasz Michalak – pytanie, czy nie mają obowiązku, aby 

przyjmować. Ja jeżeli kupuję w hurtowni świetlówki dla Ośrodka, to tam 

przyjmują to bez problemu. 

Pan Wójt Gminy – jeżeli powstaje taki problem, to zawsze można to 

przynieść do ZUK i my się tym zajmiemy. 

Pani Przewodnicząca Rady – wiem, że w związku z obostrzeniami 

skupiska większych grup ludzkich nie są wskazane, ale zbliża się święto 

plonów, to prosiłabym, aby Pan Wójt nas poinformował, jak to będzie 

wyglądało w tym roku. 

Pan Wójt Gminy – trzeba jednak coś zasygnalizować. Nie chcemy ludzi 

narażać na udział w większych zgromadzeniach i brać za to 

odpowiedzialności. Jest pomysł, aby każde z Sołectw zrobiło wytwór 

swojej pracy w formie tzw. „witacza dożynkowego”, czyli ustrojenie 

w miejscu centralnym, gdzieś przy przejeździe, aby mogli to zauważyć 

również goście. Opracujemy regulamin i mamy na to środki finansowe. 

Generalnie Sołtysi zaakceptowali takie rozwiązanie. Planujemy również 

mszę z poświęceniem plonów i z wyznaczeniem starostów 

dożynkowych, ale bez biesiady zewnętrznej. Informacje na ten temat 

zostaną opublikowane na stronach internetowych. 

Ad.10 

Po wyczerpaniu porządku obrad Pani Przewodnicząca Rady Gminy 

zamknęła obrady XVII sesji Rady Gminy Warlubie o godz.1246. 
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Raport z głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Przewodniczyła 

Przewodnicząca Rady Gminy 

Maria Jankowska  


